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دادستان کل کشور گفت: دستگاه های مختلف باید با 
یک هم افزایی و همکاری جدی نقش خود را در مبارزه با 
قاچاق کالا ایفا کنند و البته دستگاه قضایی هم به موازات 
این عزم در کنار دستگاه های متولی خواهد بود تا نتایج 

موفقیت آمیز مبارزه با قاچاق کالا کسب شود.
به گزارش ایســنا به نقل از  روابط عمومی دادستانی کل کشور، 
نشست تخصصی سراســری روسای پلیس مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز ناجا با حضور حجت الاسلام و المسلمین منتظری دادستان کل 

کشور برگزار شد.
دادستان کل کشور در ابتدا ضمن تسلیت به مناسبت فرا رسیدن 
شهادت حضرت صدیقه طاهره سلام الله علیها اظهار کرد: حضرت 
فاطمــه زهرا )س( الگوی ممتازی برای ما می باشــند که در همه 
عرصه هــای زندگی تقوا و یاد خدا را در دل و جان خود حفظ کنیم.

دادستان کل کشــور در بخش دیگری از سخنان خود فرا رسیدن 
دومین سالگرد شهادت سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی را تسلیت 
گفته و اظهار کرد: زندگی شهید والا مقام حاج قاسم سلیمانی منشا 
آثار و برکات و خدمات زیادی به جهان اسلام و انقلاب اسلامی بوده 

است و این خدمات ارزنده فراموش ناشدنی است.
دادستان کل کشور در ادامه به اهمیت موضوع مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز پرداخت و گفت: امروز همه ما به اهمیت مسائل اقتصادی واقف 
هســتیم و می دانیم که بسیاری از مسائل دیگر همچون سیاست، 

فرهنگ و... با اقتصاد گره خورده است.
وی ادامه داد: نامگذاری سالهای اخیر توسط مقام معظم رهبری که 
سبقه اقتصادی دارند نشان دهنده این است که باید توجه بیشتری به 
مسائل اقتصادی داشته باشیم چون درهمه ابعاد زندگی مردم اثرات 

مستقیم و غیر مستقیم دارد.
منتظری با بیان اینکه باید اقتصاد را چه در بخش خصوصی و چه در 
بخش عمومی و دولتی نگاه کنیم گفت: این دو بخش مکمل و موثر 
بر یکدیگر هستند و با یکدیگر ارتباط تنگاتنگی دارند و اگر بخواهیم 
اقتصاد را به خوبی مدیریت کنیم باید به هر دو بخش اقتصاد توجه 

کنیم.دادستان کل کشور به آسیب قاچاق کالا بر پیکره اقتصاد اشاره 
کرد و عنوان کرد: یکی از آسیب های جدی در بدنه اقتصادی کشور 
این می باشد که ممکن است که زمام امر تولید، توزیع و تامین نیازهای 
مردم از دســت برنامه ریزان کشور خارج شود و یکی از مهم ترین 
عواملی که می تواند این آســیب را به اقتصاد کشور وارد کند بحث 
قاچاق کالا است.وی خاطرنشــان کرد: قاچاق کالا برای عدهای 
محدود منافع زیادی دارد اما برای کشــور سهم مهلکی است و به 
تعبیر مقام معظم رهبری قاچاق همچون خنجری است که از پشت بر 
پیکر اقتصاد کشور وارد می شود.منتظری افزود: شما عزیزان در عرصه 
مقابله با این پدیده شوم بایستی با تمام توان خود مانع از این ضربه 
مهلک به  اقتصاد کشور شوید و اجازه ندهید این افراد خائن خنجر خود 

را بر پیکر اقتصاد کشور وارد کنند.
دادستان کل کشور با تصریح بر اینکه تاکنون تلاش های خوبی 
در امر مبارزه با قاچاق کالا صورت پذیرفته است گفت: تلاش ها و 
زحمات صورت گرفته در بخش های مختلف در امر مبارزه با قاچاق 

کالا قابل تقدیر است و بر کسی پوشیده نیست و شهادت روز اخیر 
یکی از همکاران شما شهید عرفان بیات در  زنجان گواه بر این است 

که تلاش های شبانه روزی در این زمینه ادامه دارد.
وی ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای نیروی انتظامی و دیگر 
دستگاه ها که جان خود را در امر مبارزه با قاچاق کالا و مواد مخدر فدا 
می کنند گفت: متاسفانه عده ای که زندگی را فقط در امور دنیوی و 
مال اندوزی می بینند دست به هر کاری می زنند تا این پدیده شوم 

قاچاق در کشور ادامه یابد و آنها به اهداف پلید خود دست یابند.
منتظری افزود: باید همه تلاش خود را مضاعف کرده و کمر همت را 
ببندد تا با این موضوع برخورد جدی شود. تلاش های صورت گرفته 
خوب است اما کافی نیست. مبارزه با قاچاق نیازمند یک انسجام و هم 
افزایی بین دستگاهی است. مبارزه با قاچاق همچون زنجیره ای از 
اقدامات بین دستگاهی است که اگر دستگاهی در انجام وظایف خود 
کوتاهی کند حلقه مفقوده این زنجیره خواهد بود و نهایتا در امر مبارزه 

با قاچاق موفق نخواهیم بود.

دادستان کل کشور یکی از وظایف ستاد مبارزه با قاچاق کالا را وصل 
کردن این حلقه ها به یکدیگر دانست و گفت: ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا نباید اجازه دهد این حلقه ها از یکدیگر تفکیک شوند. هر کدام از 
این دستگاه ها وظیفه و نقش مهمی در مبارزه با این پدیده شوم دارد 
که اگر به درستی به وظیفه خود عمل نکند مسئله مبارزه با قاچاق در 

دیگر بخشها هم اثربخشی زیادی نخواهد داشت.
وی هم افزایی بین بخشی علی الخصوص در بین دستگاه های 
امنیتی و اطلاعاتی را ضروری دانست و گفت: اگر این نهادها یکدیگر 
را حمایت و پشــتیبانی کنند قطعا شاهد این مقدار قاچاق در کشور 

نخواهیم بود.
منتظری با اشاره به خدمات برجسته دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی 
کشور در مبارزه با مفسدین، مخلان امنیت و جاسوسان گفت: بسیار 
بعید است که این نهادهای توانمند نتوانند ریشه های این بلای بزرگ 
که اقتصاد یک کشور را هدف قرار داده است کشف و شناسایی کنند.
دادستان کل کشور خاطرنشان کرد: دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی 
ما باید همانگونه که با ظواهر و عوامل امر قاچاق به خوبی برخورد می 
کنند باید ریشه ها و سر دسته های این مسئله را هم شناسایی کنند و 

اجازه ندهند ضربه های سنگین قاچاق به بدنه کشور لطمه وارد کند.
وی با اشــاره به افزایش حجم و میــزان و ارزش کالاهای قاچاق 
کشف شــده گفت: چرا باید یک سری افراد خائن برای رسیدن به 
اهداف مادی خود این چنین کشور را دچار صدمه و لطمه کنند و باعث 

بیکاری جوانان ما و تعطیلی کارخانجات ما شوند.
منتظری با بیان اینکه در سالهای گذشته کمتر شاهد اراده جدی در 
دستگاه های اجرایی برای مبارزه با قاچاق بوده ایم گفت: خوشبختانه 
اکنون این عزم و اراده جدی در دولت مشاهده میشود و امیدواریم این 

معضل با یک برنامه ریزی درست و اصولی برطرف شود.
دادستان کل کشــور عنوان کرد: اکنون انتظار ما از دستگاه های 
مختلف این است که با یک هم افزایی و همکاری جدی نقش خود را 
در مبارزه با قاچاق کالا ایفا کنند و البته دستگاه قضایی هم به موازات 
این عزم در کنار دستگاه های متولی خواهد بود تا نتایج موفقیت آمیز 

مبارزه با قاچاق کالا کســب شود. اگرچه بخش قابل توجهی از امر 
مبارزه با قاچاق کالا در اختیار سازمان تعزیرات حکومتی است اما در 
مواردی همچون قاچاق سازمان یافته که ورود به آن وظیفه ماست 
حتما در کنار و همراه شــما هستیم و این اطمینان را می دهیم که 
دستگاه قضایی در این خصوص همراهی کرده و در مبارزه با قاچاق 

کالا هیچ کوتاه نخواهد آمد.
وی در ادامه به مســئله کولبری و ته لنجی هم اشاره کرد و گفت: 
در شهرهای مرزی ما عده ای از هموطنان با جابجایی کالاهایی امرار 
معاش می کنند که به این مسئله کولبری و ته لنجی گفته میشود. در 
این باره باید دانست که آن کولبری که با هزار زحمت و سختی و در 
سرما و گرما مبادرت به حمل و جابجایی کالا می کند منتفع اصلی 
از این قاچاق نیست بلکه سود اصلی از این کار در جیب قاچاقچیان 
پشــت پرده ای می رود که از  شــرایط اقتصادی این کولبران سوء 

استفاده می کنند.
منتظری موضوع واردات ته لنجی را همانند قضیه کولبران دانست و 
گفت: مسئولان باید بدانند که این افراد سود اصلی جابجایی و حمل 
کالا را کسب نمی کنند و قاچاقچیان بزرگ در پشت این ماجرا هستند 
و لذا باید اجازه دهنــد در مرزها بازارچه های مرزی ایجاد و افرادی 
همچون کولبرها در این بازارچه ها مشــغول داد و ستد شده و امرار 
معاش کنند.دادستان کل کشور در بخش پایانی سخنان خود خطاب 
به روسای پلیس مبارزه با قاچاق کالا و ارز سراسر کشور گفت: تلاش 
و کار شما بسیار ارزشمند و قابل تقدیر است. هم از این جهت که مانع 
تعطیلی کارخانجات و مراکز تولیدی شــده و به چرخ اقتصاد کشور 
سرعت می بخشید و هم از این جهت که مانع یک امر غیر قانونی 

و حرام شده و از یک فساد سازمان دهی شده جلوگیری می کنید.
وی با تاکید مجدد بر آمادگی دادسراهای کشور به منظور همکاری 
و هم افزایی با ســایر دستگاه ها در جهت مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
گفت: انشالله یکی از دستاوردهای دولت سیزدهم مبارزه قاطع با قاچاق 
کالا و ارز در کشــور باشد به نحوی که شاهد ریشه کنی این پدیده 

شوم باشیم.

دادستان کل کشور:

قاچاق کالا برای عده ای محدود منافع زیادی دارد

مالیات جدید بر واردات کالاهای اساسی؛ از امروز

شوک قیمتی دولت به بازار مواد غذایی
واردات کالاهای اساســی از امروز مشــمول 
پرداخت ۹ درصد مالیات بــر ارزش افزوده می 
شوند. این تصمیم در شرایطی گرفته شده که 
تورم مواد غذایی در کشور به ۶۰ درصد رسیده 
و دولت حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را در برنامه دارد.

بــه گزارش بازار؛ واردات کالاهای اساســی از فردا ۱۳ دی 
امسال مشمول ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده خواهند شد. 
آنگونه که روح الله لطیفی سخنگوی گمرک به بازار اعلام 
کرده واردات کالاهایی همچــون برنج، گندم، محصولات 
کشاورزی فرآوری نشده، مرغ و گوشت و اقلامی همچون سم 
و کود پیش از این مالیات معاف بوده اما بر اساس تصمیمی 
کــه وزارت اقتصاد گرفته این معافیت مالیاتی برای ۳ جز از 
کالاهای اساسی برداشته خواهد شد. حالا با این تصمیم دولت 
هزینه واردات کالاهای اساسی بیش از گذشته افزایش می 
یابد و مردم ناچار هستند برای تامین اقلام ضروری خود پول 
بیشتری را پرداخت کنند. این تصمیم در شرایطی قرار است از 
فردا اجرایی شــود که دولت در لایحه پیشنهادی خود برای 
بودجه ۱۴۰۱ صحبت از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی زده است و 
گزارش های بانک مرکزی از تورم ۶۰ درصدی مواد غذایی 

در کشور خبر می دهد.

برنج خارجی هم گران می شود؟
اما برنج از جمله کالاهای اساســی اســت که واردات آن 
ضروری بوده و تولیدات داخلی جوابگوی نیاز کشور نیست. 
آنگونه که سخنگوی گمرک اعلام کرده در ۹ ماهه نخست 
امسال حدود ۹۵۹ هزار تن برنج وارد کشور شده است. در حالی 
مصرف کنندگان کشور باید از این پس پول بیشتری را برای 
خرید برنج خارجی پرداخت کنند که رشد قیمت برنج ایرانی در 

یک ماه گذشته حسابی خبر ساز شده است.
بر اساس جدیدترین گزارش منتشر شــده از سوی وزارت 
صمت، قیمت برنج هاشمی درجه یک در آبان نسبت به ماه 
قبل از آن۴.۷ درصد و نسبت به مدت مشابه سال قبل ۵۵.۴ 
درصد گران تر شده است. البته شرایط در آذر وخیم تر هم شد 
و بهای هر کیلو برنج ایرانــی در بازار به ۸۰ هزار تومان هم 
رسید.یک حساب کتاب ساده نشان می دهد که اگر قرار باشد 
یک خانواده ۴ نفر ماهانه تنها ۱۰ کیلوگرم برنج ایرانی مصرف 
کنند، دست کم باید ۸۰۰ هزار تومان هزینه کنند. آن هم در 
شرایطی که حداقل حقوق مصوب یک کارگر از سوی دولت 
برای سال ۱۴۰۰ حدود ۳ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان در نظر 
گرفته شــده است. بدیهی است که در چنین شرایطی تعداد 
زیــادی از خانوارهای ایرانی ناچارند که عطای برنج ایرانی را 

به لقایش ببخشند. اما سوال اینجاست که با این اجرایی شدن 
مصوبه های تورم زای دولت، اینبار قرار است که چه محصولی 
جایگزین برنج خارجی شود. آمارهای گمرکی نشان می دهد 
که هشت قلم از ۱۰ قلم عمده محصولات وارداتی به کشور با 
ارزشی در حدود ۶.۲ میلیارد دلار را در سال  ۱۳۹۹ محصولات 
کشاورزی نظیر گندم، ذرت، کنجاله سویا و نظایر آن تشکیل 
داده و ۷۱ درصد از ارز ترجیحی اختصاص داده شده به واردات 
کالاهای اساسی در همین سال، مربوط به کالاهای کشاورزی 
بوده است. به گفته لطیفی تا پایان آذر امسال حدود ۵ میلیون 
تن گندم، ۷ میلیون تن ذرت، ۲.۶ میلیون تن جو و ۲ میلیون 

تن کنجاله سویا وارد کشور شده است. بدون شک رشد قیمت 
ها در هر کدام از این اقلام شوک تورمی سنگینی را به بازار 
مواد غذایی وارد خواهد کرد.جالب است که بدانید طبق گفته 
های ســخنگوی گمرک در همین مدت ۲ میلیون تن دانه 
روغنی، ۱.۵ میلیون تن روغن خوراکی وارد کشور شده است.

اما سموم کشــاورزی که در هفته های گذشته حسابی به 
واسطه برگشــت خوردن محصولات کشاورزی از بازارهای 
صادراتی حسابی خبر ساز بوده، باید منتظر چند درصدی رشد 
قیمت باشند. بر اساس آمار موجود در ۹ ماهه نخست امسال ۸ 

هزار و ۱۲۷ تن سموم تکنیکال وارد کشور شده است.
کدام کالاها مشمول مالیات می شوند

کالاهای اساسی که مشــمول مالیات می شوند به ۳ جز 
تقسیم می شــوند. جز اول شامل کلیه کالاهای کشاورزی 
فرآوری نشده است. از باغی، زراعی و گیاهان دارویی گرفته 
تا محصولات مرتعی و جنگلی مثل چوب، همگی در این جز 
قرار می گیرند.اما جز ۳ دیگر بخشــی است که از این پس 
واردکننده ها بایــد ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده پرداخت 
کنند. محصولاتی همچون بذر و نشا و سم و کود در این گروه 
جای گرفته اند.جز ۵ شامل محصولاتی همچون پنیر، ماست 
و دیگر محصولات لبنی، تخم ماکیان، گندم، آرد، نان، ذرت، 

برنج، گوشت قرمز و فرآورده های گوشتی، مرغ، روغن های 
خوراکی، شیر خشک، تخم مرغ نطفه دار برای جوجه ریزی و 

جوجه یک روزه است.
قیمت هایی فراتر از بحران

گزارش رسمی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از بررسی 
روند متوسط قیمت اقلام خوراکی منتخب در مناطق شهری 
در آبان ماه امســال نشــان می دهد؛ متوسط قیمت حدود 
۸۳.۳درصد اقلام منتخب در این گزارش فراتر از حد بحران 
اســت. همچنین مرکز آمار می گوید که قیمت مرغ در آبان 
ماه نسبت به مدت مشابه پارسال ۵۶.۶ درصد، گوشت قرمز 
۵۵.۱ درصد، روغن ۷۲.۵ درصد، غلات و نان ۵۹.۸ درصد میوه 
۹۱.۸ درصد گران تر شده است. اما به نظر می رسد که رشد 
قیمت ها به همین جا ختم نمی شود و بر خلاف گفته رئیس 
جمهور بازار مواد غذایی در انتظار شوک های بزرگ قیمتی 
است که به گفته فرشاد مومنی اقتصاددان مصرف محصولاتی 
همچون گوشــت در ایران کمتر از سال های جنگ رسیده 
اســت. او گفته بود: »در بدترین سال های جنگ بر اساس 
گزارش های رسمی بانک مرکزی و مرکز آمار، خانواده های 
این مملکت سالانه ۱۲۲ کیلو گوشت قرمز مصرف کرده اند و 

این میزان الان به ۶ تا ۷ کیلو در سال رسیده است. «

چه مبالغی به »کارت معیشت« واریز می شود؟
 طرح یک کاسه شدن تمام یارانه های پرداختی 

به مردم  
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: اگر دولت دست به اصلاح ارز 
۴۲۰۰ تومانی در این شرایط نزند مجبور است که از بانک مرکزی استقراض 
کند لکن برخی ها معتقدند که اگر این استقراض صورت گیرد تورم سرسام 

آوری در کشور به وجود خواهد آمد
به گزارش فارس، جعفر قادری عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به اصلاح تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی، اظهار داشت: دولت اگر دست به اصلاح ارز ۴۲۰۰ تومانی 
بزند قیمت دو قلم کالای اساسی که عبارتند از گندم و دارو است افزایش قیمت نخواهد داشت 

زیرا دولت قرار است برای این دو قلم کالای اساسی از ارز ۴۲۰۰ تومانی استفاده کند.
وی ادامه داد: اما درباره نهاده های دامی و دانه های روغنی دولت بنا دارد که ارز ترجیحی این 

اقلام را حذف کند که این اتفاق باعث می شود که این اقلام با افزایش قیمت روبه رو شوند.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: اگر دولت دست به اصلاح ارز ۴۲۰۰ تومانی در 
این شرایط نزند مجبور است که از بانک مرکزی استقراض کند لکن برخی ها معتقدند که اگر 
این استقراض صورت گیرد تورم سرسام آوری در کشور به وجود خواهد آمد لکن تورم اصلاح ارز 
۴۲۰۰ تومانی کمتر از از تورم استقراض از بانک مرکزی است.قادری با بیان اینکه دولت چاره ای 
جز اصلاح ارز ۴۲۰۰ تومانی ندارد، تصریح کرد: دولت مابه التفاوت قیمت کالاهای اساسی را در 
قالب کارت معیشتی و یارانه به مردم پرداخت خواهد کرد. وی افزود: برآورد دولت این است که 
برای سه دهک اول یارانه ای حدود ۱۵۰ تا ۲۰۰ هزار تومان و به ۴ دهک بعدی حدود ۹۰ هزار 
تومان به ازای هر نفر پرداخت کند که این اعداد مابه التفاوت ارز ۴۲۰۰ تومانی است. همچنین 

قرار است تمام یارانه های پرداختی را در یک قالب به مردم پرداخت کند.

 قیمت آپارتمان در برخی نقاط تهران
 به متری ۲۰۰ میلیون تومان رسیده است

نماینده مردم خمین در مجلس گفت: تا کی قرار است ایران فقط تهران 
باشد، امروز شاهد اخباری هستیم که قیمت آپارتمان در برخی نقاط تهران 
به متری ۲۰۰ میلیون تومان رسیده، چرا باید تجمیع امکانات در پایتخت 
باشد و مردم شهرستان ها برای امکانات حداقلی درمانی آواره پایتخت شوند.
به گزارش ایلنا، علیرضا نظری در جلسه علنی دیروز مجلس خطاب به رئیس جمهور افزود: تا 
کی قرار است ایران فقط تهران باشد، امروز شاهد اخباری هستیم که قیمت آپارتمان در برخی 
نقاط تهران به متری ۲۰۰ میلیون تومان رسیده، چرا باید تجمیع امکانات در پایتخت باشد و مردم 
شهرستان ها برای امکانات حداقلی درمانی آواره پایتخت شوند. لازم است ریل سیاست گذاری 
در مورد توسعه و نگاه به ثروت، از تهران برداشته شود؛ چه دلیلی دارد اگر یک ایرانی در استان ها 
و مناطق دورافتاده بخواهد قبض تلفن همراه خود را پرداخت کند، عوارض ارزش افزوده آن 
باید نصیب تهران شود. چرا مراکز تولیدی استان ها  شهرستان های سراسر کشور کارت بازرگانی 
تولیدکنندگان باید در تهران صادر شود؛ آلایندگی زیرساخت هایی مانند زمین، آب، برق و گاز در 
استان ها تأمین اما عوارض آن در تهران پرداخت می شود و همچنین گردش مالی آن در تهران 
باشد. چرا ۱۵ درصد حقوق دولتی معادن که باید به محل منطقه معدن بازگردد، اجرا نمی شود.

وی ادامه داد: عده مشکلات و چالش های محلی در استان های دارای معادن چیست؟ در حالی 
که مردم مشاهده می کنند که معادنشان تخلیه، محیط زیست شان تخریب، چرا دامشان نابود و 

جاده هایشان تخریب می شود اما سودی از معادن عایدشان نمی شود.

احتمال خرید هواپیماهای روسی با نفت ایران
در اوایل سال ۲۰۲۲ میلادی، ]آقای[ ابراهیم رئیسی به روسیه سفر خواهد کرد. هنوز 
مشخص نیست، کدام اسناد امضا خواهند شد. محمد باقری اعلام کرده که مسکو 
و تهران در حال آماده سازی توافقنامه ای هستند که در آن، مفاد همکاری نظامی در 
حوزه امنیتی و از جمله، خرید تسلیحات و آموزش متخصصان، برگزاری رزمایش ها 

و مبارزه با تروریسم در آسیای غربی ذکر خواهد شد.
به گزارش خبرآنلاین، موخین ولادیمیر در مقاله ای در روزنامه نزاویسیمایا گازتا روسیه نوشت: پیشتر، 
ولادیمیر پوتین گفته بود که روی سفر ابراهیم رئیسی در اوایل سال ۲۰۲۲ میلادی حساب می کند. او 
همچنین، وعده داده که روسیه به طور مفصل، ایران را در جریان گفتگوها با طرف امریکایی در خصوص 
برجام قرار می دهد. طرفین همچنین، پروژه های اقتصادی و نظامی را بحث و بررسی خواهند کرد.در 
ماه اکتبر، رئیس ستاد کل ارتش ایران به روسیه سفر کرده بود. او با سرگی شویگو و والری گراسیموف 
مذاکره کرد. پس از این گفتگوها، او از تهیه سند جدیدی در خصوص همکاری های نظامی و فنی سخن 
گفت. در مسکو، در خصوص بحث و بررسی این موضوع با ایران اعلام آمادگی کردند، زیرا پس از لغو 
تحریم های سازمان ملل متحد، محدودیتی برای چنین فعالیت هایی وجود ندارد.در آینده نزدیک، مسکو 
و تهران نشست کمیسیون همکاری های نظامی و فنی را برگزار خواهند کرد. در جامعه کارشناسی 
معتقدند که در وهله نخست، ایران می خواهد، از روسیه هواپیماهای جنگنده مدرن و تجهیزات دفاع 
هوایی خریداری کند. ایران تحت اعمال تحریم ها قرار دارد. تهران با مشکلات اقتصادی بسیاری مواجه 
است.البته، ایرانی ها خواهان گرفتن تخفیف از روس ها هستند. احتمال دارد که روسیه وام بدهد. ایران 
متحد روسیه در قفقاز جنوبی و خاورمیانه است. احتمال دارد، پرداخت برای تسلیحات روسیه با نفت ایران 
صورت گیرد. از ارسال محصولات کشاورزی و منابع طبیعی ایران نیز سخن در میان است. ظاهرا، در 
حال حاضر، مذاکراتی در این خصوص در سطح متخصصان میان تهران و مسکو در جریان است.روسیه 
و ایران روابط خود را در عرصه امنیت و برگزاری مانورهای مشترک توسعه خواهند داد. با حمایت مسکو، 
ایران به عضویت سازمان همکاری های شانگهای درآمد.تعامل دو کشور در مبارزه با تروریست ها در 

سوریه نیز افزایش بیشتری خواهد یافت. در این کشور، مسکو و تهران تبادل اطلاعات خواهند داشت.

قانون جدید مالیات برارزش افزوده طلا
رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: قانون جدید مالیات برارزش افزوده 
از امروز اجرا می شــود و توصیه ما به مردم این است که مردم طلا را گران 

نخرند.
به گزارش تجارت نیوز، قانون جدید مالیات بر ارزش افزوده از چه زمانی اجرا می شود؟آنگونه 
که باشگاه خبرنگاران جوان نوشته: ابراهیم محمدولی، رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: 
قانون جدید مالیات برارزش افزوده از ۱۳ دی ماه سال ۱۴۰۰ اجرا می شود و توصیه ما به مردم 
این است که مردم طلا را گران نخرند.رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: از ۱۳ دی ماه 
قانون مالیات بر ارزش افزوده اجرایی و طلا از سیستم آن حذف می شود، اما تا این تاریخ روند 
معاملات به روش قبل محاسبه می شود.محمدولی گفت: از تاریخ مذکور در فاکتور خرید طلا 
تنها اجرت مشمول مالیات بر ارزش افزوده خواهد شد و به نظر می رسد این روش به نفع مردم 
و فروشندگان بازار طلاست. حذف مالیات بر ارزش افزوده از طلا، بازار این کالا را گرم می کند.
گفتنی است، پیش از این ۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده از کل فاکتور دریافت می شد. اما حالا 
اصل طلا از پرداخت مالیات ۹ درصدی معاف شده و فقط اجرت ساخت و سود مشمول مالیات 

۹ درصدی می شود.

عضو کمیسیون صنایع مجلس مطرح کرد؛
۲۵هزار پرسنل اضافه در خودروسازی های ایران

خودروســازان ۲۵ هزار نفر نیروی مازاد دارند که از جیب مردم برداشــته 
می شود یعنی اینها راحت ترین حربه را انتخاب کرده اند، درحالی که باید به 

دنبال مولد کردن اموال غیرمولد و افزایش بهره وری بروند.
به گزارش اقتصاد آنلاین، علیرضا سلیمی عضو کمیسیون صنایع مجلس با اشاره به بازار 
خودروی کشور گفت: در قصه خودرو هم وزارتخانه ابتدا دور خورد، مردم مصاحبه های وزیر را با 

هم مقایسه می کنند و تفاوت در صحبت ها می بینند گله مند هستند.
وی افزود: خودروسازان ۲۵ هزار نفر نیروی مازاد دارند که از جیب مردم برداشته می شود یعنی 
اینها راحت ترین حربه را انتخاب کرده اند، درحالی که باید به دنبال مولد کردن اموال غیرمولد 
و افزایش بهره وری بروند.عضو کمیسیون صنایع مجلس در پایان گفت: در مجلس دنبال این 
بودیم که واردات خودرو به صورت مدیریت شده باشد تا این انحصار شکسته شود و دو اینکه 
انتقال فناوری اتفاق بیفتد، واقعا مردم سوار بر ارابه های مرگ هستند، چرا ما باید در سال ۱۶ تا 

۲۰ هزار فوتی ناشی از سوانح رانندگی داشته باشیم.

صعود ۶۳درصدی اجاره خانه
متوسط مبلغ اجاره  ماهانه به علاوه  سه درصد ودیعه  پرداختی برای اجاره  یک 
مترمربع مسکن به ۲۸ هزار و ۱۹۲ تومان رسید که این رقم نسبت به فصل 
قبل ۲٣ درصد و نسبت به فصل مشابه سال قبل ۶٣.٧ درصد افزایش داشته 

است.
 به گزرش اقتصاد آنلاین؛ بر اســاس گزارش مرکز آمار ایران در فصل بهار امسال اجاره بهای 
ساختمان های مسکونی با افزایش ۶۳.۷ درصدی نسبت به فصل مشابه سال قبل مواجه بوده است. 
بر اساس این گزارش متوسط قیمت فروش هر مترمربع زمین یا زمین ساختمان مسکونی کلنگی 
معامله شده از طریق بنگاه های معاملات ملکی در کل کشور متری ۱۱ میلیون و ۶۹۴ هزار تومان 
بوده است و میانگین زمین های معامله شده با مساحت ۲۹۱ مترمربع بوده است که  از نظر قیمتی 
نسبت به فصل قبل ۲۵.۶ درصد و نسبت به فصل مشابه سال قبل ۱۰۴.۷ درصد افزایش داشته 
است.همچنین متوسط مبلغ اجاره  ماهانه به علاوهی سه درصد ودیعه  پرداختی برای اجاره  یک 
مترمربع زیربنای مسکونی معامله شده از طریق بنگاه های معاملات ملکی در سطح کشور ۲۸ هزار 
و ۱۹۲ تومان با میانگین مساحت ۱۰۴ مترمربع و متوسط عمر بنای ۱۴ سال بوده است، که نسبت 

به فصل قبل ۲۳ درصد و نسبت به فصل مشابه سال قبل ۶۳.۷ درصد افزایش داشته است.

اخبار کوتاه 

رویداد امروز

فکر می کنم عده ای در دولت به دنبال این هستند که به هر شکلی صرفا برای 
حل مشکلات بودجه ای، قیمت بنزین را افزایش دهند.

 به گزارش عصر ایران، یک کارشناس ارشد حوزه انرژی اظهار داشت: موضوع تغییر شیوه توزیع 
بنزین یک بحث بسیار پیچیده ای است. بنده مدعی نیستم که قیمت بنزین و حامل های انرژی 
درست است، اما سوال این است که مگر سایر قیمت ها درست است؟ مثلا در شرایط فقدان رقابت 
و وجود انحصارات تولیدکنندگان اتومبیل قیمت های شان را به مصرف کننده تحمیل می کنند. در 
شرایط بالا بودن نرخ بیکاری و فقدان اشتغال که ناشی از عدم سرمایه گذار و رکود اقتصادی است، 
نرخ دســتمزد به کارگر و کارمند تحمیل می شود.غلامحسین حسنتاش در ارزیابی طرح جدید 
عرضه بنزین سهمیه ای اظهار داشت: قبل از هر چیز باید ذکر کنم که نه من و نه اهل فن تاکنون 
هیچ طرحی که منتشر شده و روشن و شفاف باشد، ندیده ایم، فقط استناد بنده به مصاحبه بعضی 
مسئولین است که گفته اند، می خواهند به هر شهروند بر مبنای کارت ملی ماهانه ۱۵ لیتر بنزین 
تخصیص دهند و این را هم اول بصورت پایلوت در قشم و کیش اجرا کنند. اما ابعاد دیگر این 
مسئله چندان روشن نشده است، در صورتی که یک مساله مهم همین است که در مورد اقدامی 
که تاثیرات گسترده اقتصادی و اجتماعی دارد باید طرح روشنی منتشر شود و در معرض نقد و 

بررسی صاحب نظران قرار گرفته و آثار و تبعات آن به خوبی بررسی شود.
آیا بنزین گران می شود؟

وی درباره مزایا و معایب طرح گفت: در این حدی که این موضوع تاکنون مطرح شده، ممکن 
است پیشنهاددهندگان نیت خیری داشته اند، اما به نظر من دولتمردان ابزاری پیدا کرده اند که به 
نوعی به دست خود مردم بنزین را گران کنند و این آثار تورمی خطرناکی خواهد داشت و اقتصاد 
را بیش از پیش دچار بحران خواهد کرد. سابقه ذهنی و تجربه بنده می گوید که حکومت هرگز 
نخواسته است با مسئله انرژی و حل آن برخورد جامع و درستی داشته باشد و تنها هرزمان کفگیر 
به تهِ دیگ می خورد دنبال گران کردن حاملهای انرژی و خصوصا بنزین می روند، سوابق سی 
و چند ساله این بحث نشان می دهد که برای توجیه افزایش قیمت بنزین مرتبا حرف هائی تکرار 
می شود که بهانه عدالت اجتماعی هم در این بین از همه جذاب تر است، چون جنبه پوپولیستی هم 
دارد. من در چارچوب آنچه که مطرح شده مزایایی برای این طرح نمی بینم ولی معایب آن به نظر 

من زیاد است و مهمترین عیب آن تشدید همزمان رکود و تورم است.
با بنزین یارانه ای مشکل دارم

این کارشناس ارشد حوزه انرژی در پاسخ به اینکه آیا لازم بود شیوه توزیع بنزین یارانه ای تغییر 
کند؟ تصریح کرد: ابتدا باید عرض کنم که بنده با این مفهوم از یارانه و بنزین یارانه ای مشکل دارم. 
در ساختار تورمی دائما سطح عمومی قیمت ها بالا می رود و قیمت دلار افزایش می باید، سپس 
قیمت بنزین را با قیمت منطقه ای آن )فوب خلیج فارس( در نرخ دلار جدید مقایسه میکنند و اسم 
مابه التفاوت آن را یارانه می گذارند. اکنون سوال این است که چرا نرخ دستمزد و حقوق کارمندان و 
بازنشستگان را نباید با نرخ تورم یا نرخ جدید دلار تطبیق بدهیم؟ چطور می شود دائما هزینه های 

مردم و خصوصا اقشار آسیب پذیر را زیاد کنیم اما درآمدهای آنها را متناسبا زیاد نکنیم؟
وی ادامه داد: هرزمان بعد از افزایش ســطح عمومی قیمت ها و افزایش نرخ دلار این بحث 
مطرح می شود که آیا قیمت بنزین و دیگر حامل های انرژی را هم با این سطح جدید قیمت ها 
و نرخ ارز تطبیق بدهیم یا خیر، چرا تا به این حد این تصمیم ســخت است؟ زیرا همه می دانند 
که این آثار تورمی دارد و همیشه هم آثار تورمی آن بیش از همه به زیان اقشار با درآمد ثابت و 
فقیر تمام می شود. پس ثبات قیمت بنزین به نفع ثبات اقتصادی و به نفع کنترل تورم است و 

چون چنین است همه از آن بهره مند می شوند، بنابراین این نوعی مغلطه است که بگویند فقط 
اقشار مرفه برخوردار می شوند، اتفاقا اقشار مرفه که صاحب درآمد ثابت نیستند و می توانند به راحتی 
افزایش قیمت ها و افزایش هزینه های خود را به دیگران تحمیل کنند و هیچ مشکلی با افزایش 

قیمت ها ندارند.
مصرف بالا نمی رود

حسنتاش درباره احتمال افزایش مصرف بنزین بیان داشت: با استناد به آنچه که مطرح شده، 
تصور بنده این است که این طرح منجر به افزایش مصرف نمی شود.

تغییر شیوه توزیع بنزین پیچیده است
وی گفت: موضوع تغییر شیوه توزیع بنزین یک بحث بسیار پیچیده ای است. بنده مدعی نیستم 
که قیمت بنزین و حامل های انرژی درست است، اما سوال این است که مگر سایر قیمت ها درست 
است؟ مثلا در شرایط فقدان رقابت و وجود انحصارات تولیدکنندگان اتومبیل قیمت های شان را به 
مصرف کننده تحمیل می کنند. در شرایط بالا بودن نرخ بیکاری و فقدان اشتغال که ناشی از عدم 

سرمایه گذار و رکود اقتصادی است، نرخ دستمزد به کارگر و کارمند تحمیل می شود.
شروط اصلاح اوضاع بنزین چیست؟

این کارشناس ارشد انرژی تاکید کرد: سیاست های اقتصاد کلان باید اصلاح شود، مسیر اقتصاد 
باید تصحیح شود و تا این اتفاق نیفتد نمی شود مسئله بنزین را حل کرد، بنابراین حرف بنده این 
است که نباید چرخه های رکود تورمی را تشدید کرد. تجربیات گذشته را باید دقیقا مطالعه و بررسی 
کرد. مثلا در همه دنیا اتومبیل به کالای مصرفی تبدیل شــده و در همه کشورهای پیشرفته 
سیاست حاکم عبارت است از خودرو ارزان، سوخت گران و تعمیرات و قطعه گران و نتیجه اش این 
است که نگهداری اتومبیل کهنه که مصرف سوختش بالا می رود و به اصطلاح به خرج می افتد، 
اقتصادی نیست و خود به خود ناوگان اتومبیل ها دائما نو می شود، صنایع اتومبیل سازی کار می کنند 
و دائما نسل جدید اتومبیل ها با مصرف سوخت بهتر جایگزین می شود، اما ما دقیقا برعکس هستیم 
اتومبیل بسیار گران، تعمیرات نسبتا ارزان و سوخت نسبتا ارزان، در این شرایط نمی شود که هم 
اتومبیل گران با مصرف بالا را به مردم تحمیل کرد که یک کالای سرمایه ای تلقی می شود و 
هم سوخت را گران توزیع کرد، بنابراین سیستم اقتصادی را باید اصلاح کرد.وی خاطرنشان کرد: 
من فکر می کنم عده ای در دولت به دنبال این هستند که به هر شکلی صرفا برای حل مشکلات 
بودجه ای، قیمت بنزین را افزایش دهند و با توجه به تبعات اجتماعی آن که در سال ۹۸ مشاهده 
کرده اند دنبال راه حلی می گردند که با کنترل نارضایتی های اجتماعی و نوعی مجاب کردن مردم 

این کار را انجام دهند و به نظر من بقیه حرف ها بهانه است.
قیمت بنزین نباید تغییر کند

حسنتاش در ادامه تاکید کرد: به نظر بنده در شرایط فعلی قیمت بنزین نباید تغییر کند، چون 
آثار تورمی دارد و مردم تحمل تورم بیشتر از این را ندارند. حدود بیست سال قبل که دولت وقت 
در طمع افزایش قیمت بنزین بود مدیریت انرژی سازمان برنامه، مطالعه ای را سفارش داده بود 
که هدف آن عمدتا توجیه همین مساله بود که یارانه های بنزین غیرعادلانه است. بنده هم در 
جلسه ارائه نتایج دعوت شده بودم، با وجود اینکه مطالعه کاملا جهت دار بود ولی جداول، ارقام 
و شبیه سازی ها به گونه ای بود که مجری طرح مجبور شد اعتراف کند که به تعبیر او »گرچه 
نظام توزیع یارانه بنزین ناعادلانه است و صاحبان اتومبیل سهم بیشتری می برند، ولی مدل نشان 
می دهد که اگر این یارانه ها نبود وضعیت توزیع درآمدی به ضرر اقشار ضعیف و فقیر بدتر از این 

که هست، می شد.«

عضو اتاق بازرگانی ایران اظهار داشــت: اگر سریلانکا 
چای بسیار خوب و مرغوب داشته باشد که بازار جهانی 
آن را بخرد، مطمئنا به آنها می فروشد. برای چای درجه 
۲ و ٣ و نامرغوب که بازار جهانی آن را نمی خرد به اسم 
چای درجه یک به ایران می دهد و ما هم ناچار هستیم که 

از آنها بگیریم.
مسعود دانشمند در گفت وگو با ایلنا در مورد تهاتر با سریلانکا اظهار 
کرد: چین، سریلانکا، هند، اندونزی، کشورهای آمریکای لاتین و ... 
همه به دنبال نفت ارزان قیمت ایران هستند، بنزین و گازوئیل دیگر 
موارد را هم قبول می کنند. سریلانکا به جز چای خشک کالایی ندارد 
که به درد ما بخورد. ما از قدیم از سریلانکا طلبکار هستیم به آنها نفت 
داده ایم و پول نداشتند که پس بدهند و بدهکار ماندند الان به جای آن 
طلب چای می دهند. تهاتر به این شکل به غیر از زیان برای ما چیزی 
ندارد. اگر سریلانکا چای بسیار خوب و مرغوب داشته باشد که بازار 
جهانی آن را بخرد، مطمئنا به آنها می فروشد. برای چای درجه ۲ و ۳ 
و نامرغوب که بازار جهانی آن را نمی خرد به اسم چای درجه یک به 

ایران می دهد و ما هم ناچار هستیم که از آنها بگیریم.
وی افزود: این نوع تهاتر عادلانه نیست. مگر اینکه برای تهاتر از پیش 
قرارداد تنظیم شده و مشخص باشد که قیمت گذاری به چه صورت 
است و چه کالایی در قبال چه کالایی داده می شود. اینکه ما مجبور 
باشیم که چون نیاز داریم و طلبکار هستیم، هر کالایی را با هر قیمتی 

که با ما دادند بگیریم، خسران و زیان است.
این عضــو اتاق بازرگانی ایران در مورد تعطیلی تنها پالایشــگاه 
سریلانکا گفت: کشوری مانند سریلانکا که نیاز شدیدی به بنزین 
دارد، پالایشگاه خود را به عمد تعطیل نمی کند که بخواهد از ما بنزین 
ارزان تر بگیرد این موضوع معقول و منطقی به نظر نمی رسد چراکه 
مشکلات داخلی برای این کشور به وجود می آید. سریلانکا پول ندارد 
که از بازار جهانی نفت بخرد و تبدیل به بنزین کند. تنها محل درآمد 
سریلانکا توریسم و چای خشک است و به علت شیوع کرونا توریسم 
در این کشور به مشکل برخورده است. از آنجا که سریلانکا نتوانسته 
بدهی خود را به چین برای قراردادی که داشتند بپردازد، چین برخی 

تاسیسات در این کشور را تملیک کرده است.
وی اضافه کرد: چینی ها در هر کشوری که وارد شده اند قراردادی 
تنظیم کرده اند که نوعی استعمار اقتصادی در آن نهفته بوده، از جمله 
کاری که چینی ها با ســریلانکا یا آنگولا کردند قابل مطالعه است. 
بنابراین یکی از مشــکلات عمده سریلانکایی ها چینی ها هستند. 
مشکل بعدی هم کرونا و کاهش توریسم است که باعث شده این 

کشور درآمد نداشته باشد، چای هم که کالای اساسی نیست. بنابراین 
به نظر می رسد که سریلانکا مشکلات اقتصادی شدید دارد که به 
همین علت پالایشگاه این کشور از کار افتاده است. اگر بنزین ارزان 

قیمت به این کشور داده شود قطعا قبول می کنند.
این کارشناس حوزه تجارت بیان کرد: در این شرایط تهاتر با ایران 
برای سریلانکا قطعا منطقی است اما باید دید برای ایران هم منطقی 
هست یا خیر؛ که به نظر نمی رسد اینگونه باشد. برای هرکسی در دنیا 
مطلوب اســت که کالا را ارزان  بگیرد و پولش را هر وقت خواست 
بپردازد. سریلانکا چیزی ندارد که در قبال این تهاتر به ایران بدهد. 
اقتصاد این کشور بر مبنای کشاورزی است و نیاز دارد که مواردی مانند 
اوره و سموم یا ماشین آلات کشاورزی را از ایران بگیرد، در قبال همه 
اینها توریسم دارد که نمی تواند صادر کند و چای که قاعدتا ایران نباید 
این تهاتر را بپذیرد.وی در ادامه افزود: قرارداد چینی ها با سریلانکا را 
بررسی کنید که چگونه چینی ها سریلانکا را استعمار اقتصادی کردند. 
اگر می خواهیم با این کشــور کار کنیم باید اشراف داشته باشیم که 
چینی ها با آنها چه کردند. تهاتر باید از پیش برنامه ریزی شده باشد. باید 
دید کشور تحت تهاتر چه کالایی با چه کیفیتی می تواند به ما بدهد، 
حجم تهاتر و مکانیزم قیمت گذاری هم باید مشخص شود. اگر اینها 
روشن نباشد و فقط بگوییم ما نفت به شما می دهیم شما بعدا هرچه 

داشتید بدهید؛ نمی تواند راهگشا باشد.
دانشمند با انتقاد از عدم چارچوب بندی درست در تهاتر با چین تصریح 
کرد: این همان کاری است که چینی ها با ما کردند و هرچه کالای 
بنجل داشتند را به ما دادند. چراکه قرارداد مشخصی با چینی ها برای 
تهاتر نبستیم بلکه به آنها نفت دادیم و گفتیم در قبال آن کالا بدهید. 
در این شرایط هر کالای بنجلی که چینی ها دارند را به ما می دهند 
از جمله همین ســموم نباتی که این مشکلات عظیم را برای ما در 
صادرات کالای کشــاورزی به وجود آورده و نتیجه تهاتر بدون قید 
و شرط با چینی ها اســت که البته هنوز ابعاد مشکلات این سموم 
مشخص نشده است. کشاورزی که محصول او مرجوع شده و مجبور 
به فروش بســیار ارزان قیمت محصول خود است، یک سال نابود 
می شود. چینی ها زیان عظیمی به ما در این سال ها و حتی  سال های 

آتی زده اند. چراکه تهاتر بی قید و شرطی با آنها داشته ایم.
وی همچنین خاطرنشان ساخت: همین اتفاق سال ها قبل در مورد 
سریلانکا رخ داده است. ســال ها پیش به آنها نفت داده ایم و الان 
می گویند، پول نداریم و چای ببرید. این به معنای تهاتر نیست بلکه 
به جای پول، چای می دهد. برای تهاتر باید برنامه ریزی شده و موارد 

مذکور روشن شود.

  دولت ابزاری پیدا کرده که به دست خود مردم
 بنزین را گران کند

هشدار به عواقب خطرناک طرح بنزینی دولت

 تاثیر سموم چینی نتیجه 
تهاتر بی قید و شروط است

عضو اتاق بازرگانی ایران:

 تمامی سوابق زیر10سال
 بیمه شدگان از بین می رود 

 با اجرای طرحی که کمیسیون اجتماعی مجلس در دست بررسی دارد؛ عملا تمامی سوابق زیر
 ۱۰ سال بیمه شدگان از بین می رود.

به گزارش اقتصاد آنلاین کمیسیون اجتماعی مجلس طرحی به نام »نقل وانتقال سوابق بیمه ای« را در دست بررسی دارد 
که این طرح به دلیل ابهاماتی که دارد می تواند روند بازنشستگی افراد را دچار چالش هایی کند.موضوع نقل وانتقال سوابق 
بیمه بین صندوق های بازنشستگی برای اولین بار در سال ۱۳۶۵ مطرح و پس از آن، تغییرات زیادی به خود دیده است. با 
این حال این قوانین به دلیل ضعف ها نتوانسته اند مشکلات نقل و انتقال سوابق را حل کنند. طرح حاضر با هدف رفع همه 

مسائل نقل و انتقال سوابق، مطرح و به رغم پوشش بخش زیادی از موانع و ایرادهای قبلی، دارای ابهام هایی است که در 
ادامه به آنها پرداخته خواهد شد.مرکز پژوهش های مجلس در بررسی طرح مزبور به ابهاماتی اشاره می کند که مهمترین آن 
از بین رفتن سوابق زیر ۱۰ سال بیمه شدگان است. با این طرح عملا تمامی سوابق زیر ۱۰ سال بیمه شدگان از بین میرود؛ 
به عنوان مثال: فردی ممکن است که با سه سال سابقه بازنشستگی در صندوق کشوری که به صندوق تأمین اجتماعی 
انتقال نداده است، به سوابق لازم برای بازنشستگی برسد. اما مطابق بند »ب« به سبب نرسیدن به سابقه ۱۰ سال، صندوق 
کشوری مستمری سه سال را پرداخت نمی کند.به علاوه تا فرد به سن ۶۰ سال نرسیده باشد، ولو اینکه در صندوق دیگری 
بازنشست شده باشد، نمی تواند از صندوق مقصد حقوق دریافت کند. همچنین ماده ۶ مشخص نکرده است که اگر مزایایی 
در آخرین صندوق بازنشستگی وجود داشته باشد، اما در سایر صندوق های قبلی وجود نداشته باشد، آنگاه صندوق های 

دیگر قادر نخواهند بود که آن مزایا را پرداخت کنند؛ چراکه هرگونه پرداخت به بازنشستگان باید مستند به قوانین باشد.
سابقه فروشی در صندوق مقصد و عدم تمهید برای وضع شرایط خاص

طرح فعلی با سابقه فروشی در صندوق مقصد از یکسو بار مالی معتنابهی بر بیمه شدگان جدید وارد می کند و ازسوی 

دیگر بدون هیچگونه تمهیدی برای وضع شرایط خاص افراد منتقل شده، تأمین هزینه مزایای بازنشستگی را بر صندوق 
یا بودجه عمومی دولت تحمیل می کند.

کنار گذاشتن فرد بیمه شده از متن قانون و تمرکز بر تراز مالی صندوق ها
در برخی از شرایط فرد با دریافت مبالغ ناچیزی و مسکوت گذاشتن بخش زیادی از سوابق خود به دامن فقر کشیده می 

شود، این در حالی است که طرح فعلی امکان برگشت بیمه شده به حق خویش را مسدود کرده است.
طولانی بودن فرایند نقل و انتقال و برقراری مستمری

فرایند نقل و انتقال و برقراری مستمری در ماده ۳، هفت ماه پیش بینی شده است که با توجه به وضعیت معیشتی 
بازنشستگان و افراد در شرف بازنشستگی و همچنین الکترونیکی شدن خدمات صندوق ها قابل قبول نیست.

اشکالات در ملاک های محاسبه و عدم انجام محاسبات اکچوئری
در طرح کسر یک درصد و کسورات سایر مزایا کسر وجوه بابت خدمات انجام نشده، اگرچه قابل توجیه است، لکن ریسک 

های منتقل شده به نفع صندوق مبدأ مورد محاسبه قرار نگرفته است.
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